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Universbestyrelsesmøde  
 

 

Referent: Thomas Gram-Hansen 

Fraværende: Sidsel, Louise 
  

1) Kort information fra ledelsen – Tine og Kirsten – 19.00-19.05 

 

Referat: Kirsten – ansat ny pædagog som erstatning for Hanne. Den nye pædagog 

starter den 1/12. I November dækker Nikolai de manglende timer ved raketterne, 

indtil den nye starter i vuggestuen, hvorefter Bettina skifter til raketterne. 

 

Ny studerende (Sebastian) starter inden for kort tid i dagtilbuddet. 

 

Tine: Noah stopper, der skal findes en erstatning. 

 

11-timers regel i forhold til arbejdstidsreglerne, vi skal være færdig tidligere med 

bestyrelsesmøderne for at kunne overholde det. Det besluttes at næste 

bestyrelsesmøde den 2. December flyttes til at starte 16.30 og slutte 18.30. 

 

2) Revision af børneuniversets ordensregler – Kasia, Tine og Kirsten – 19.05-19.30 

Gruppearbejde med fokus på ordensregler for hele børneuniverset. 

 

Referat: Gruppearbejde, bestyrelsen deler sig i to grupper og udarbejder input for 

derefter at sammensætte et endeligt sæt ordensregler. 

 

Udvalg sammensættes med Kasia, Kirsten, Thomas F og Julie som arbejder videre 

med ordensreglerne og arbejder med bedre at sammensætte vores principper. Der er 

et udkast klar til næste bestyrelsesmøde. 

  

3) Byggeri – Tine og Kirsten – 19.30-19.45 

Kort orientering omkring byggeriet. Vi har haft møde med Byg. 

 

Referat: Der er foretaget evaluering i forhold til brandveje og afspærring i 

forbindelse med byggeriet. Byg arbejder med at vælge og dokumentere det 

nødvendige frem mod at få en byggetilladelse. Der skal være styr på trafik til og fra 

skolen i forbindelse med udvidelsen, så det er sikkert for børnene at færdes både 

inde og ude. 

 

Seneste møde er der taget valg om vinduespartier og materialevalg ud fra 

anbefalinger fra arkitekten. 

 

Seneste melding fra Byg er at tidsplanen holder - udvidelsen igangsættes i Februar 

2025 og forventes at stå færdig i slutningen af Juni 2025 og altså før skolestart i 

August 2025. 
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Plan for intern rokade i de berørte lokaler der ligger op mod byggeriet udarbejdes på 

et senere tidspunkt. 

 

4) Udvælgelse af principperne fra sidste møde – Kirsten og Tine – 19.45-20.00 

Principperne er vedhæftet. Der er to udkast til hvert princip, vi skal blive enige om 

hvilke vi lægger ud. 

 

Referat: Vi lægger de seneste rettede ud fra Åse hvor skrifttyper og punktform er 

ensrettet – giver en god rød tråd. 

 

5) Drøftelse og beslutning omkring lejrskolens madbudget – Tine – 20.00-20.10 

Vi kan nu opkræve 75 kr pr påbegyndt døgn. 

 

Referat: Det vigtigste for bestyrelsen er at der ikke er familier der fravælger 

lejrskole pga. en for høj egenbetaling til madbudgettet. 

 

Det er dog af bestyrelsen besluttet at øge opkrævningen fra 75 kr til 80 kr pr 

påbegyndt døgn, for at følge den løbende stigning i udgifter. Dette gøres også med 

sigte på at undgå en større stigning på én gang på et senere tidspunkt. 

 

Der skal på sigt udarbejdes et princip for lejrskoler, ture og praktikker. Det vil 

bestyrelsen sætte på dagsordenen i løbet af 2025. 

 

6) Drøftelse af hvordan vi får nye medlemmer i bestyrelsen ifm valg –Kirsten og Tine 

– 20.10-20.30 

Medbring gerne ideer 

 

Referat: Individuelt ”prikke på skuldrene” til gode kandidater vi ser og møder i 

dagligdagen. Det kan give en udfordring hvis Tine/Kristen spørger nogen og ikke 

andre, kan sætte spørgsmålstegn ved deres upartiskhed. 

 

Sørg for at referater deles på Aula for alle forældre i børneuniverset, for at gøre det 

mere transparent hvad der foregår, og på den måde fjerne mystikken for potentielle 

nye medlemmer. Skriv en lille tekst – en teaser – for mere at gøre opmærksom på 

referatet. Tine skriver en teaser for næste deling af referat. 

 

Medlemmer af bestyrelsen skal virkelig udnytte at de får et forum hvor emner kan 

tages op, der opfordres til at tage en snak med formand, næstformand eller andre 

hvis der er emner man gerne vil have løftet. 

 

Skal der introduceres K-forældre til dagtilbuddet for at have bedre involvering og 

support fra nogle forældre? Det giver ikke mening lige nu vurderes det. 

 

Der er en god vej ind via dagtilbuddet, hvor forældrene ”følger børnene” ind i 

skoledelen i bestyrelsen. Hvordan kan vi sikre bedre at fastholde nye 

bestyrelsesmedlemmer, er der for meget fokus på skoledelen i forhold til det brede 
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børneunivers? Hvad er det der mangler af emner fra dagtilbuddet for at give en 

bedre balance. Det er svært at rulle principper og ordensregler ud mellem børnene i 

dagtilbuddet, da det forståelsesmæssigt skal præsenteres meget forskelligt. 

Mangler der mere fokus på pædagogik og udvikling af børn? 

 

Får vi ”solo-forældre” med i bestyrelsen, er der en reel mulighed når man skal have 

passet børn til hvert bestyrelsesmøde? 

 

7) Formandens punkt – Kasia – 20.30-20.40 

Orientering omkring FRO og andre ting 

 

Referat: Kasia har desværre ikke fået noget input fra Anders. Der skiftes snart på 

posten, hvorefter vi håber at der kommer mere styr på kommunikationen igen. 

 

8) Decemberhygge – Tine – 20.40-20.50 

Varm kakao eller andre gode idéer for børnene i børneuniverset 

Klippeklisterdag 

 

Referat: 

Varm kakao planlægges igen hver Torsdag i December (5., 12. og 19. December.) 

Der skal varmes kakao fra kl 7.00 og deles ud i skolegården fra kl 7.30-8.00. 

Derefter tager dagtilbuddet over, hvor de ansatte selv deler ud til børnene. 

 

Der skal samles 3-4 forældre til hver af de tre Torsdage 

5. December: Annemette, Kasia, Thomas G. 

12. December: Thomas F, Åse 

19. December: Kasia, Thomas F, Åse 

 

 

Klippeklisterdag + julefrokost for skoledelen 

Den 29/11 er der klippeklistredag. Der er et stort ønske fra eleverne, om at gentage 

det gode gamle arrangement hvor der bliver lavet fælles klippeklister på tværs af 

alle årgangene, hvor eleverne så samles midt på dagen til en fælles julefrokost. 

 

Det skal vurderes om K-forældre kan stå for mad-delen eller hvordan den opgave 

kan løftes. Annette kontakter K-forældrene, via klasselærerne hvis det er 

nødvendigt. Det kunne måske være bedsteforældre der kommer og tager en tørn? 

 

9) Input til Nybøllen 

Teater 5. klasse uge 41 – Sabrina skrive input 

Lanternefest – Lanterneudvalget skriver input 

Lejrtur + matematikuge – Tine finder skribenter 

 

10) Godkende referat 

Referat godkendt 
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11) Meddelelser (fast punkt) der afsættes max 2 minutter til hver person 
a) Næstformanden – intet input 
b) Rep. fra personalet skole – Sabrina 

-Uge 41 blev ændret i forhold til det planlagte. Vi har flyttet åben skole 
til 17. december og fagdagene, som skulle handle om sundhed, er flyttet 
til uge 6. Teater holdt vi fast i og 5. klasse opførte Den vilde skattejagt i 
klubhuset med 2 forestillinger om formiddagen for elever, 
bedsteforældre og 5. årgang fra Nydam. Sidst på eftermiddagen var der 
forestilling for forældre og søskende efterfulgt af fællesspisning, som 
var planlagt af k-forældrene. 
-Fredag uge 41 var der motionsdag. 
-Mona, som er vores læsevejleder, har fremlagt en padlet, som 
indeholder viden og redskaber i forhold til vores ordblinde elever. 

c) Rep. fra personalet dagtilbud – Tina 
-På fredag er der Lanternefest, hvor børn og voksne går gennem byen 
og ned forbi Gelerts gård.  
-I november måned har vi bedsteforældredage. 

d) Rep. fra SFO – Anette 
-Der er Halloweenfest i to udgaver – den uhyggelige og den hyggelige. 
-SFO og klub er i de næste måneder i sfoen, så de kan lave aktiviteter på 
tværs.  

 

Husk at punkter til Evt. bedes sendes til Tine eller Kasia inden mødet. 

 

Dato for næste møde er d. 2.12 

 

 


